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مدیر پروژه اجرایی بازار رسمی آب 
قزوین: 

»آب« مهمترین عامل محدود کننده 
توسعه صنعتی و کشاورزی در 

قزوین است

قزوین  آب  رسمی  بازار  اجرایی  پروژه  مدیر   
توسعه  کننده  محدود  عامل  مهمترین  گفت: 
صنعتی و کشاورزی در استان قزوین آب است.

آب  تخصصی  نشست  در  محجوب  محمد 
در دشت قزوین اظهار کرد: در نظام حکمرانی 
در موضوع آب نیازمند تغییر نگرش از جنس 
تشکیک مساعی هستیم که پیشتر در موضوع 
بازار  اجرایی  پروژه  مدیر  بود.  نشده  دیده  آب 
که  میدانیم  بیان کرد: همه  قزوین  آب  رسمی 
حوزه  در  و  کمبود هستیم  دچار  آب  حوزه  در 
وزارت نیرو می گوئیم مصارف با موجودی آب هم 
خوانی ندارد و بهره برداران زود تر از دیگران به 
این نتیجه رسیده اند که بزرگ ترین عامل محدود 
کننده، تولید آب است و نبرد برای رسمی بیشتر 

هم آغاز شده است.
 وی ادامه داد: بسیاری از افرادی که مصرف 
در  می شوند  محسوب  آب  اصلی  کننده 
به  به همه  ما  ندارند،  مدیریت آب مداخله ای 
مصرف  در  که  می گوئیم  کشاورزان  خصوص 
عدم  اصلی  علت  ولی  کنند  صرفه جویی  آب 
فرد  بین  تفاوتی  که  است  این  در  صرفه جویی 
صرفه جو و اصراف گر وجود ندارد. این کارشناس 
مسائل آب تصریح کرد: ما به این حلقه مفقوده 
به عنوان محور اصلی بازار آب نگاه می کنیم و از 
مزایای بازار آب این است که به منافع افراد صرفه 
تشریح وضعیت  با  است. وی  توجه شده  جو 
زمین های  قزوین  در  کرد:  بیان  قزوین  استان 
مرغوبی وجود دارد اما مهمترین عامل محدود 
کننده توسعه صنعتی و کشاورزی آب است، ما 
منابع آبی جدید نداریم ولی برای توسعه به بهره 
برداری از آب حاصل از صرفه جویی می اندیشیم 
و امیدواریم این اتفاق بیفتد.محجوب در پاسخ 
به این این سوال که آیا بازار آب در پایداری منابع 
و ذخیره آن می تواند اثر داشته باشد گفت: بازار 
رسمی آب تیغ دو لبه است که ممکن است سو 
عمل  درست  اگر  اما  باشد  داشته  هم  مصرف 
پایداری منابع کمک خواهد کرد. وی  به  شود 
بهترین مناطق کشاورزی  از  یکی  داد:  توضیح 
استان قزوین توسط شرکت های صنعتی مورد 
بهره برداری قرار گرفته و ما تمام تلاش خود را به 
کار می بریم که این توسعه نامتوازن را مدیریت 

کنیم و صنعت را از آبخوان دور کنیم.
مدیر پروژه اجرایی بازار رسمی آب قزوین تبیین 
کرد: بازار آب در نقاط مختلف جهان، کشور و 
در  آوردن  و  دهی  سامان  و  دارد  وجود  استان 
چهار چوب برنامه اصلی ما است، در این بازار 
رسمی آب خرید و فروش می شودو این به معنی 

تخصیص جدید و یا تأمین آب پایدار نیست.
وی یادآور شد: در برنامه و طرح پیش روی 
انتقاد  آب  پایداری  عدم  به  گذاران  سرمایه  ما 
می کنند ولی باید گفت هر سرمایه گذاری سود 
و زیان دارد، آب انفال است و کسی نمی تواند 
آن را بفروشد بلکه تنها پروانه بهره برداری به 
هر منظوری که لازم است صادر می شود و باید 
اینکه  لذا  بدهد  جامعه چیزی  به  آب  ازای  در 
فرد تولیدی نکند و آب را در بازار بیاورد ممکن 
نیست. وی تاکید کرد: هر فردی که می خواهد 
در بازار شرکت کند باید کنتور هوشمند دارای 
صحت کالیبراسیون، ثبت صحت عملکرد و قطع 
کننده داشته باشد و در پاسخ به این سوال که 
آیا این مسئله امری هزینه بر است باید گفت 
بله چون ورود به بازار به هر صورت نیازمند یک 
بازار  این  کرد:  عنوان  محجوب  است.  امکانات 
حالتی از بورس دارد و قرار نیست سودی برای 
آب منطقه ای داشته باشد. وی گفت: هر قدر که 
بتوانیم از حوزه آبخوان دفاع می کنیم و ضریب 
کاهنده برای این خرید و فروش در نظر گرفته 
پایلوت  برنامه ریزی شده  آنچه  هر  نیز  و  این 
خورده  شکست  با  موفق  روی  نظری  و  است 
نمائیم،  تجربه کسب  باید  و  نداریم  آن  بودن 
بدیهی است که نکات مثبت و منفی طرح در 
ادامه مشخص خواهد شد. مدیر پروژه اجرایی 
بازار رسمی آب قزوین خاطر نشان کرد: سفره 
مصرفی قزوین ١۴ میلیارد متر مکعب است و 
١٢ میلیون متر مکعب سقف کاری آب ما است 
و تأثیر آن را در محیط زیست، اقتصاد، بازار و 

اجتماع بررسی خواهد شد.

فرماندار کرج خبر داد؛
پیش بینی اعتبار برای تکمیل 
ساختمان خانه جوانان کرج

فرماندار کرج  گفت: در تلاش هستیم تا با 
تخصیص ردیف اعتباری ۴ میلیارد تومانی ظرف 
۶ ماه آینده ساختمان خانه جوانان در مرکزیت 

استان تکمیل و راه اندازی شود.
ساماندهی امور  جلسه  در  پور  قاسم  غفور 
جوانان شهرستان کرج ضمن قدردانی از خلق 
حماسه حضور مردم عزیز و شریف شهرستان 
کرج در راهپیمایی ۲۲ بهمن ماه اظهار داشت: 
جوانان امسال با حضور خروشانشان در مراسم 
تاسی  به  ماه  بهمن  دوم  و  بیست  راهپیمایی 
اسلامی  انقلاب  معظم  رهبر  فرمایشات  از 
حماسه ای باشکوه را رقم زدند از همه طیف ها و 
اما  داشتند  حضور  مراسم  این  گروه ها در 
جوانان دهه هشتاد و نودی حضورشان در جمع 
جای  که  بود  چشمگیر  استان  ارشد  مسئولان 

قدردانی دارد.
با اشاره به نگاه ویژه  فرماندار کرج در ادامه 
استاندار البرز گفت: دولت مردمی توجه جدی 
به مسائل جوانان دارد و در ستاد ساماندهی 
امور جوانان استان نیز با تشکیل قرارگاه مسکن و 
اشتغال جوانان و توجه دکتر عبداللهی استاندار 
زمینه  این  در  فعالیت های گسترده ای  محترم، 

صورت گرفته است.
جلسات  تشکیل  ضرورت  بر  تاکید  با  وی 
بیان  کرج،  شهرستان  جوانان  امور  ساماندهی 
کرد: یکی از عمده دغدغه ها در مرکزیت استان 
بدلیل  که  است  بوده  جوان  خانه  ساماندهی 
محدودیت منابع مالی در جریان رایزنی وکسب 

اعتبار از سازمان برنامه و بودجه هستیم.
قاسم پور گفت: تلاش می شود با تخصیص 
ردیف اعتباری ۴ میلیارد تومانی ظرف ۶ ماه آینده 
ساختمان خانه جوانان در مرکزیت استان تکمیل 

و راه اندازی شود.
۱۳ اسفندماه روز تجلیل از جوانان برتر استان

فرماندار کرج گفت: مراسم روز ۱۳ اسفندماه 
با  جوانان  و  ورزش  کل  اداره  همت  به  نیز 
تجلیل از جوانان برتر شهرستان کرج در استان         

برگزار می شود.
قاسم پور همچنین در محور دیگری بازگشتی 
هم به اقدامات انجام شده در این زمینه داشت 
و گفت: بیش از آنکه در رابطه با امور جوانان 
عمل کرده باشیم حرف زده ایم؛ حقیقت آن است 
که هر زمان در عرصه های مختلف به جوانان 
اساسی  تحولات  و  تغییر  شاهد  کردیم  اعتماد 
بوده ایم؛ همانند دوران دفاع مقدس که میدان 
به نوجوانان ۱۴ ساله سپرده می شد و ثمرات آن 

را برای دفاع از میهن شاهد بودیم.
در  کشور  کرد:  بیان  ادامه  در  پور  قاسم 
تمامی حوزه ها هر زمان به جوانان اعتماد کرد 

موفقیت های قابل توجهی رقم خورد.
فرماندار کرج در ادامه با طرح این سوال که 
چقدر از ظرفیت جوانان در دستگاه های اجرایی 
استفاده می شود؟ تاکید کرد: توسط تیم بازرسی 
قرار  نظارت  مورد  مهم  این  کرج  فرمانداری 
می گیرد که چه میزان از این ظرفیت در ادارات 
اساس مسئولان  براین  استفاده می شود.  کرج 
از  تا  هستند  موظف  کرج  شهرستان  ادارات 
ایده های جوانان برای توسعه و آبادانی شهر بهره 

مند شوند.
برگزاری  در  را  جوانان  نقش  همچنین  وی 
انتخابات هایی که طی سالهای اخیر در شهرستان 
کرج برگزار شد نیز ویژه خواند و خاطرنشان کرد: 
در شرایط کرونایی برای اولین بار انتخابات های 
مشارکت  و  ظرفیت  از  مندی  بهره  با  را  ملی 
نیروهای جوان در کرج برگزار کردیم که این مبین 
جهت  در  جوان  نسل  توانمندی های  و  نقش 
پیشبرد اهداف نظام مقدس جمهوری اسلامی 

است.
از  قدردانی  ضمن  همچنین  کرج  فرماندار 
اهتمام اداره کل ورزش و جوانان برای همکاری 
گفت:  جوانان  سامان  کمیته  طرح  اجرای  در 
ظرفیت سالن های دستگاه ها برای تسهیلگری در 
امر ازدواج جوانان احصا شده و اطلاع رسانی لازم 

در این زمینه نیز صورت گرفته است.
اختیار  تحت  سالن های  اطلاعات  افزود:  وی 
برای اجرای طرح کمیته سامان شهرستان کرج 

نیز اطلاع رسانی شده است.

محسن خجسته مهر در جریان سفر به استان 
فارس و در نشست با مدیران نفت مناطق مرکزی و 
شرکت های تابعه بیان کرد: در ابتدای شروع به کار 
دولت سیزدهم هیچ توسعه میدان گازی جدید در 
کشور نداشتیم، زیرا طرح های توسعه ای بیش از پنج 
سال به طول می انجامد اما در عین حال شاهد بودیم 
که طی سال جاری و در برخی از روزها میزان تولید 
گاز از یک میلیارد مترمکعب هم گذشت که می توان 
گفت شرکت نفت مرکزی و شرکت بهره برداری نفت 
و گاز زاگرس جنوبی بیش از برنامه های توسعه ای 
حرکت کرده و سرعت توسعه آنها بیش از هر زمان 
دیگری بوده است. او ادامه داد: توجه به موضوعات 
کلان و توسعه این مولفه ها موجب شده تا شاهد 

جهش در حوزه نفت و گاز باشیم.
مطلوب  همکاری  به  اشاره  با  نفت  وزیر  معاون 
نمایندگان فارس در مجلس شورای اسلامی با این 
را موجب تسریع در روند  این همراهی  وزارتخانه، 

توسعه میادین گازی این استان دانست.
خجسته مهر با بیان اینکه هزینه های اجرا و حفاری 
برخی از میدان های گازی سخت و طاقت فرساست، 
گفت: یکی از اقدامات مهمی که در صنعت شرکت 
اطلاع  و  انتشار  انجام شود،  باید  ایران  نفت  ملی 
و حوزه  فعالیت ها  در حوزه  اقدامات  دقیق  رسانی 

مسئولیت این شرکت است.
کرد:  عنوان  ایران  نفت  ملی  شرکت  مدیرعامل 
در شرکت بهره برداری نفت و گاز زاگرس جنوبی 
افزایش تولید ١٤٢ میلیون مترمکعب در روز  برای 
به سرمایه گذاری ۳ میلیارد و ۶۰۰ میلیون دلار نیاز 
داریم که در این راستا برای تسریع در روند تولید گاز 
از طریق منابع داخلی شرکت نفت ایران ١٠ میلیون 
متر مکعب افزایش در سال ١٤٠٢ تعریف شد و ١٠ 
میلیون مترمکعب هم در سال ١٤٠٣ تعریف شده 
است. خجسته مهر همچنین با بیان اینکه بین رده 
اول و دوم مدیریتی در وزارت نفت ١٠ سال اختلاف 
وجود دارد بدین معنا که ١٠ سال است که نیرویی 
جذب نشده است، از جذب سه هزار و ۵٠٠ نیرو 
از طریق برگزاری آزمون سراسری خبر داد و گفت: 
افرادی که طی سالیان قبل جذب بدنه وزارت نفت 
حین  آموزش های  فراگیری  ضمن  باید  شده اند 
کنند.  اقدام  توانمند سازی هم  به  خدمت نسبت 
او تاکید کرد: اگر منع قانونی وجود نداشته باشد، 
انسانی  نیروهای  ویژه  را  آزاد  آموزش های  دیگر  بار 
از سر خواهیم گرفت. معاون وزیر نفت در بخش 
دیگری از سخنان خود با تاکید بر این نکته که باید 
 صنعت نفت را خانواده محور کنیم، گفت: نمی توان
انتظار داشت که کارمند خوب کار کند اما موجبات 
رفاه خانواده وی را فراهم نکرد، لذا توسعه در صنعت 
نفت باید به صورت متوازن باشد. خجسته مهر با 
بیان اینکه بودجه های مسئولیت های اجتماعی بعضاً 
جذب نمی شود نیز تصریح کرد: باید با تعریف پروژه، 
سریعاً بودجه مسئولیت اجتماعی آن را جذب کرد 
تا اثربخشی پروژه ها بالا رود. او همچنین در بخش 

ویدئو کنفرانسی این نشست با بیان اینکه در شرکت 
ملی نفت ایران در حال حاضر عمده سرمایه گذاری 
خارجی مربوط به پنج میدان مستقر در حوزه غرب 
کشور است، افزود: میدان گازی تنگ بیجار از جمله 
میدان های گازی مهم در ایران است و از این رو باید 
طرح توسعه این میدان گازی به گونه ای طراحی شود 

که بتوان کشور را از این طرح بهره مند کرد.
میدان  داد:  ادامه  ایران  نفت  شرکت  مدیرعامل 
خانگیران نیز دارای سه مخزن و نیازمند دو اقدام 
ویژه شامل ذخیره سازی و نگهداشت ذخایر میدان 
گازی است، چرا که نباید حداقل تولید گاز امسال از 

حداقل تولید گاز در سال آینده کمتر باشد.
خجسته مهر همچنین در خاتمه خاطرنشان کرد: 
استان فارس دستاوردهای خوبی در حوزه نفت و گاز 
داشته و شاهد هستیم که برنامه ریزی های انجام 
شده در سطح وزارت نفت توانسته سرعت توسعه 

در استان ها نظیر فارس را رشد قابل توجهی دهد.
در  زرقان  و  شیراز  مردم  نماینده  قادری،  جعفر 
با توجه به  بیان کرد:  نیز  مجلس شورای اسلامی 
فعالیت های انجام شده در شرکت ملی گاز شاهد 
هستیم که طی دو سال گذشته در فصل زمستان 
هیچ گونه قطعی گاز در مشترکان خانگی رخ نداده 
و  کشور  در  گازی  میادین  داد:  ادامه  او  است. 
استان فارس وجود دارد که نیازمند توسعه هستند 
و مجموعه نفت با توجه به فعالیت های تخصصی 

باید نگاه تخصصی به آنها نیز داشته باشد تا بتوان 
رقابتی در کشور، شرایط حفظ  به شرایط  توجه  با 

نیروهای انسانی توانمند کشور را فراهم کرد.
قادری با بیان اینکه اگرچه فارس یکی از استان های 
بزرگ تولید گاز و نفت در کشور محسوب می شود 
اما با توجه به حجم تولید وسیع گاز و نفت نتوانسته 
گفت:  کند،  استفاده  گاز  و  نفت  بودجه های  از 
علی رغم انجام فعالیت های وسیع در حوزه فعالیت 
اجتماعی وزارت نفت در استان فارس، اما در این 

بخش هم شاهد غفلت هایی هستیم.
او تاکید کرد: در بودجه ۳ درصد نفت و گاز هم 
شاهدیم که استان فارس از این ردیف بودجه بهره 
ارزش  این در حالی است که در حوزه  مند نشده 
این  در  ناچیزی  فارس سهم  نیز  گاز  تولید  افزوده 
بخش دارد. نماینده مردم شیراز و زرقان در مجلس 
شورای اسلامی تاکید کرد: با توجه به درآمدهایی که 
دولت از تولید نفت و گاز داشته باید مسئولیت های 
اجتماعی این شرکت ها در استان هم افزایش یابد. به 
عنوان مثال؛ صندوق بازنشستگی وزارت نفت بخش 
کوچکی از سرمایه گذاری طرح آزادراه شیراز-اصفهان 

را به خود اختصاص داده است.
قادری در خاتمه خاطرنشان کرد: وزارت نفت در 
احداث  نظیر  فارس  مقیاس  بزرگ  سایر طرح های 
به  فارس  از خلیج  انتقال آب  پالایشگاه دوم، خط 
استان و سایر خطوط انتقال اتیلن سرمایه گذاری 

کرده تا بتوان سهم استان فارس در حوزه سرمایه 
گذاری وزارت نفت را افزایش داد.

نماینده مردم فیروزآباد در مجلس شورای اسلامی 
مدیران  خوشبختانه  کرد:  عنوان  نشست  این  در 
نفت  حوزه  در  کشور  سطح  در  توانمند  و  کارآمد 
مشغول به کار هستند. او ادامه داد: ثروت ویژه ای 
در فارس و کشور وجود دارد از این رو باید از این 
سازی  توانمند  و  اشتغال  ایجاد  راستای  در  ثروت 
نیروی انسانی استفاده کرد. فروردین به چالش های 
موجود در بخش نفت و گاز فارس هم اشاره و آب 
مورد نیاز پالایشگاه فراشبند را یکی از این چالش ها 
نفت  وزارت  که  می رود  انتظار  گفت:  و  برشمرد 
نسبت به اختصاص بودجه برای خط انتقال آب به 
این پالایشگاه اقدام کند. او خواستار بهبود مسیرهای 
این  ساماندهی  و  فارس  پالایشگاه های  مواصلاتی 
کاهش  شاهد  تا  شد  نفت  وزارت  توسط  مسیرها 
خطرات احتمالی در مسیرهای مواصلاتی باشیم. به 
گفته فروردین، فارس هیچ سهمیه ای در خصوص 
آلایندگی نداشته و اگر پالایشگاه های سطح استان 
این  باید  پس  است،  آلایندگی  شاخص های  دارای 
بودجه نیز به فارس اختصاص یابد. او که معتقد 
است بومی گزینی در استخدام نیروهای انسانی در 
پالایشگاه های فارس رخ نداده، ابراز امیدواری کرد که 
بتوان از نیروهای توانمند استان در پالایشگاه های 

فارس استفاده کرد.

معاون وزیر نفت:

۳۵۰۰نیروازطریقسازمانسنجشجذبوزارتنفتمیشوند
معاون وزیر نفت از جذب سه هزار و ۵٠٠ نیرو از طریق برگزاری آزمون سراسری خبرداد.

در شرکت 
بهره برداری 

نفت و گاز 
زاگرس 

جنوبی برای 
افزایش تولید 

١٤٢ میلیون 
مترمکعب 

در روز به    
سرمایه گذاری 

3 میلیارد و 
۶00 میلیون 

دلار نیاز داریم

استاندار ایلام خبر داد

استاندار ایلام از رشد ۲۲۶ درصدی میزان ثبت اشتغال در استان 
ایلام در سامانه ملی رصد خبر داد.

 حسن بهرام نیا استاندار ایلام در در نشست شورای اشتغال استان 
گفت: میزان تعهد اشتغال استان ایلام شش هزار و ۶۷۱ نفر بوده 
است که تاکنون ۱۵ هزار و ۱۱۴ ثبت اشتغال در سامانه ملی رصد برای 
استان ایلام تایید شده است. وی با بیان اینکه میزان ثبت اشتغال در 
سامانه رصد ۲۲۶ درصد رشد داشته است، اظهار کرد: به طور همزمان 
طرح های اقتصادی که منجر به اشتغال می شود نیز در دست اجرا 
است که با تکمیل و راه اندازی این پروژه ها شامل پروژه )ان. جی. 
ال( دهلران، تکمیل پتروشیمی دهلران، کارخانه تولید کاغذ سنگی 

و تکمیل فاز دوم پالایشگاه گاز ایلام تحول اساسی در حوزه اشتغال 
ایجاد می شود. وی در ادامه با بیان اینکه تبیین دستاوردهای دولت و 
نظام نقش مهمی در تقویت روحیه امید در استان دارد، از مدیران 
دستگاه های اجرایی استان خواست تا این خدمات و دستاوردها را به 

اطلاع مردم برسانند.
استاندار ایلام افزود: یکی از مهمترین اولویت های مدیریت ارشد 
از جمله  یافته  استان توجه جدی به شهرستان های کمتر توسعه 
شهرستان آبدانان است که در این زمینه و با رایزنی های صورت گرفته 
و جلسات برگزار شده با حضور نماینده حوزه جنوب استان در مجلس 
شورای اسلامی در مرکز، تمهیدات لازم برای ایجاد سه طرح صنعت 

و معدن شامل کارخانه تولید هیدرات پتاسیم، امکان سنجی تولید 
سلستین و دولومیت و کارخانه آجر در شهرستان آبدانان اندیشیده 
این  این یه طرح تحول اساسی در حوزه صنعت  ایجاد  با  شد که 

شهرستان رقم خواهد خورد.
استاندار ایلام از سازمان صمت استان خواست تا روند اجرایی شدن 
این سه پروژه را با جدیت دنبال کنند، دستگاه های خدماتی نیز باید 
همکاری لازم در جهت تسریع در احداث این پروژه ها را داشته باشند. 
وی در ادامه یکی از معضلات و مطالبات مهم کشاورزان استان را 
عدم تکمیل پروژه های ایستگاه پمپاژ آب کشاورزی عنوان کرد و بیان 
کرد: از مجموع ۱۹ پروژه نیمه تمام ایستگاه پمپاژ آب کشاورزی، در 
طی یکسال گذشته و در دولت سیزدهم و با تزریق اعتبارات لازم 
تعداد چهار پروژه به سرانجام رسید که علاوه بر ایجاد اشتغال، اراضی 

کشاورزی در مناطق مورد هدف مشروب می شوند.
وی همچنین به توسعه کشت گلخانه ای اشاره و گفت: برنامه ریزی 
برای کشت ۳۰۰ هکتار محصولات گلخانه ای در ایلام در دستور کار 

قرار دارد که منجر به رونق تولید و اشتغال می شود.
بهرام نیا در ادامه با اشاره به دغدغه مقام معظم رهبری درباره 
رونق شرکت های دانش بنیان و فناوری نیز گفت: با تقویت و حمایت 
از علم و فناوری توسط مجموعه پارک علم و فناوری و بانک ها می توان 

بخشی از مشکلات حوزه اشتغال را برطرف کرد.
استاندار ایلام در ادامه با اشاره به ضرورت تشکیل بانک اطلاعات 
حوزه کشاورزی، صمت و میراث فرهنگی در حوزه اشتغال نیز گفت: 
تهیه زیست بوم اشتغال و سرمایه گذاری باید تا سال آینده تشکیل و 
در قالب آن سهم همه دستگاها در سرمایه گذاری و اشتغال مشخص 
شود. وی در پایان راز ماندگاری در جایگاه خدمتگزاری و مدیریتی را 
ایجاد اشتغال عنوان کرد و گفت: تکمیل طرح های نیمه تمام اشتغالزا 
باید در دستور کار باشد، در راستای ایجاد اشتغال، نیازمند وحدت 
رویه هستیم و باید از جزیره ای عمل کردن پرهیز و زنجیره اشتغال را 

تقویت کرد.

رشد۲۲۶درصدیمیزانثبتاشتغالدراستانایلام

 معاون وزیر آموزش و پرورش گفت: در کنکور سال آینده صرفاً ۴۰ درصد 
سابقه تحصیلی در پایه دوازدهم لحاظ می شود.

محمد مهدی کاظمی در گفتگوی ویژه خبری شبکه کرمان اظهار کرد: دوره 
متوسطه اول دوره بسیار مهمی است زیرا تثبیت شخصیت و هویت دانش 
آموزان قراراست شکل بگیرد و استعداد و علاقه دانش آموزان شناسایی و برای 

انتخاب رشته برنامه ریزی شود لذا توجه ویژه ای به این موضوع داریم.
معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش گفت: در کنکور سال آینده 
صرفاً ۴۰ درصد سابقه تحصیلی فقط در پایه دوازدهم لحاظ می شود، در سال 
۱۴۰۳ سهم سوابق تحصیلی ۵۰ درصد از پایه دوازدهم و یازدهم خواهد بود و از 
کنکور ۱۴۰۴ میزان ۶۰ درصد سابقه تحصیلی پایه های دهم، یازدهم و دوازدهم 
لحاظ و سهم کنکور ۴۰ درصد می شود. افزود: هدایت تحصیلی از این منظر که 
به آینده تحصیلی و شغلی دانش آموزان ارتباط دارد و در توسعه و پیشرفت 
صنعتی، علمی و اقتصادی کشور مؤثر است، باید سعی کنیم این استعدادها را 
به درستی شناسایی و از نقش معلمان در این زمینه استفاده کنیم و باتوجه به 
مهارت آموزی را دنبال می کنیم تا دانش آموزان انتخاب مناسب تر داشته باشند.

کاظمی بیان کرد: براساس سند تحول بنیادین، دانش آموزان در پایان هر دوره 
تحصیلی باید مهارتی کسب کنند تا زمینه معاش حلال را برای خود فراهم نمایند 
و دنبال هستیم دانش آموزان آگاهانه انتخاب کنند و توجه به آموزش های مهارتی 
و فنی و حرفه ای ویژه است و بیش از دو درصد سهم رشته های کار و دانش و 
فنی و حرفه ای در سال گذشته در کشور افزایش یافت و در شاخه نظری نیز 

توسعه متوازن را داشتیم.
معاون وزیر آموزش و پرورش با بیان اینکه نگاه ما در آموزش های فنی و 
حرفه ای نگاه تمدنی است، گفت: جنبه تربیت نیروی کار در دین ما نیز کار مورد 
تاکید قرار گرفته و باید به فرهنگ کار بیشتر توجه کنیم و این نیاز کشور است و 

باید در رسانه و تولیدات هنری و فیلم ها به فرهنگ کار پرداخته شود.
وی با اشاره به ایجاد هنرستان های جوار کارخانه عنوان کرد: در این برنامه، 
کارخانه نیروی انسانی موردنیاز خود را تربیت می کند و اشتغال پذیری بیشتر 
می شود و در رشته کشاورزی به عنوان یک نیاز ضروری در راستای امنیت 
غذایی، طرح شهید باقری را با هدف اینکه بتوانیم در هر شهرستان یک هنرستان 

کشاورزی داشته باشیم، دنبال می کنیم.
کاظمی در ادامه درباره کنکور اظهار کرد: طی این سال ها کنکور لطمه زیادی به 
دانش آموزان و نظام تعلیم و تربیت کشور وارد کرده است. کنکور یک سیستم 
ارزشیابی است و در کل نظام آموزشی تأثیر می گذارد و انحراف در مأموریت 

آموزشی ایجاد کرده و ما را به سمت حافظه محوری برد.
معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش تصریح کرد: براساس تصمیماتی 
که در کشور و با تصویب مجلس شورای اسلامی صورت گرفت، قرار شد سهم 
کنکور در پذیرش کمتر و توجه به امتحانات و کلاس و محتوای درسی اتفاق 

بیفتد و سابقه تحصیلی مد نظر قرار بگیرد.
وی افزود: در کنکور سال آینده صرفاً ۴۰ درصد سابقه تحصیلی فقط در پایه 
دوازدهم لحاظ می شود، در سال ۱۴۰۳ سهم سوابق تحصیلی ۵۰ درصد از پایه 

دوازدهم و یازدهم و از کنکور ۱۴۰۴ میزان ۶۰ درصد سابقه تحصیلی پایه های 
دهم، یازدهم و دوازدهم لحاظ و سهم کنکور ۴۰ درصد می شود؛ آن وقت این 
موضوع به عدالت آموزشی نزدیک تر شده و باید توجه دانش آموزان به کتاب 
درسی باشد و می تواند به کیفیت بخشی به نظام تعلیم و تربیت و عدالت 

آموزشی بیشتر کمک کند.
کاظمی در ادامه درباره مطالبات طرح تثبیت یادگیری بیان کرد: با پیگیری های 
وزیر، تا پایان سال تخصیص منابع صورت می گیرد و امیدواریم بتوانیم مطالبات 

همکاران را در این بخش پرداخت کنیم.
معاون وزیر آموزش و پرورش درباره کمبود نیرو در رشته کار و فناوری اظهار 
کرد: باید برای جبران کمبود نیرو در این بخش اقدام می شد و از طریق ماده ۲۸ 
نسبت به جذب نیرو اقدام شد اما محدود بود؛ امسال برای رشته کار و فناوری 
در دانشگاه فرهنگیان سرفصل مصوب شد و یک رشته جدید برای اولین بار 
در کنکور ۱۴۰۱ پذیرش دانشجو داشتیم که نسبت به جذب این نیروها اقدام 
خواهد شد. وی در بخش دیگری از سخنانش درباره فعالیت پژوهش سراهای 
دانش آموزی گفت: این مکان ها در جهت تقویت روحیه پژوهشی و زمینه بروز 
خلاقیت دانش آموزان است و در این راستا امسال جشنواره علمی پژوهشی 
کشور را داشتیم و یک میلیون و ۷۰۰ هزار دانش آموز در آن شرکت کردند و 
نهایتاً ۷۰۰ دانش آموز برتر انتخاب شدند و با این نگاه به علم، پژوهش و نوآوری 
نگاه می کنیم و برخی از آثار خلق شده دانش آموزان، توسط بعضی از شرکت های 

دانش بنیان در مسیر تولید قرار گرفته است.

معاون وزیر آموزش و پرورش اعلام کرد
سابقهتحصیلیپایهدوازدهمدرکنکورسالآیندهاعمالمیشود


